

ရှုပ်ယွဲလွင်းရှုခင်းမိုင်းခင်းပိုခင်း.တီး သာခင်းခတ်း လုမ်း SMEC ခပ်လုင်းရှိုတ်း EIA/SIA တွခင်းတု၊ ဖေ်မိုင်းတုခင်း (ခေမ်.ခူင်းတွခင်းခိုဝ်)

ဝခင်းထိ 10/03/2015

တုဝ်တီးခင်းတီးလေးယာင်းခေဂေါင်လုံတီး လုမ်း SMEC ခပ်လတ်းပာင်ရှုပ်.ရှုခင်းမိုင်းတီးတုခင်းတီး



လုမ်း SMEC ခပ်လတ်းပာင်ရှုပ်.ထူပံး ရှုခင်းမိုင်းခင်းဝိုင်းတုခင်းတီး လိုင်းတီး ပွတ်းလာခင်း။ တီးပာင် ရှုပ်.ထူပံးရှုခင်း မိုင်းခေခေ. မီးရှုခင်းမိုင်းတီးလေးယာင်း မွတ်း 30 ကပ်ဖေးမတ်.ရှုပ်ကခင်းမီး လိတ်းဝုး ကမ်,ကပ်ဖေ် No Dam! ယိပ်းတင်းခိုခင်းခူဝ်းသတိုဝ်း သေခေ ဂေါင်လုံသာခင်းခတ်းဖေ်ခေမ်.ခူင်း ပုးခေး

ရှုခင်းတင်းခေမ်သေ တင်းရှုမ်းထာမ်တင်းခေမ်ဂိုပ်,ဂပ်း ခပ်.ဂါခေ EIA/SIA လိုင်းခေ။ ရှုလုမ်းဂုး ခင်းဝိုပ်းသီး ဖေ်မိုင်းတုခင်း ([www.mongtohydro.com](http://www.mongtohydro.com)) ကခင်းပိခင်းဝိုပ်းသီးခပ်းတင်းဂါခေ (တုဂြိုင်,) တု,ခူင်းဂါခေဖေ်မိုင်းတုခင်း ကမ်,တိမ်းသပ်းလိင်း လိင်းခေ လွင်းပာင်ရှုပ်.ထူပံးရှုခင်းမိုင်း ကခင်းမီး ခွပ်,ခိတ်, ဂိုပ်,ဂပ်းလွင်းရှုခင်းမိုင်းသာခင်းခတ်း ခေခေ.သင်။

(<http://www.mongtonhydro.com/eportal/ui?pagelId=132488&articleKey=134488&columnId=132537>)

ဝခင်းထိ 06/04/2015

ရှုခင်းမိုင်းတုခင်းမွတ်း 150 ခေဂေါင်လုံတီး လုမ်း SMEC ခပ်ရှုပ်.ထူပံးရှုခင်းမိုင်း ခင်းမိုင်းတုခင်း

ရှုခင်းမိုင်းမွတ်း 150 ဂေ.သာခင်းခတ်းခေခေဂါခေခူင်းဂါခေဖေ်ခေမ်.ခူင်း (မိုင်းတုခင်း- ကွခင်းတင်းဝုး ဖေ်တုးသင်း) ခေခင်းလုမ်း Australia's Snowy Mountain Engineering Corporation (SMEC) မိုင်းကွတ်းသ်တေးရီးယုး လတ်းပာင်ရှုပ်.ထူပံးရှုခင်းမိုင်း ခင်းမိုင်းတုခင်းလိုင်းတီးပွတ်းကွတ်း, မိုဝ်း ဝခင်းထိ 06/04/2015။

ရှုခင်းမိုင်းခင်းပိုခင်း.တီးလေးဝိုင်းမိုင်းတုခင်းကခင်းလုတ်.လံတီးလံတင်းမုး ကွခင်းဂခင်းယိပ်းပံ.သာခင်းခတ်း ဖေ်။ ကပ်ခိုခင်းလိတ်းလွင်းကမ်,ရှုခင်းလိ ကမ်,ဂမ်.ထိမ်တု,သင်းဖေ် ယိုခင်းထိုင်ရှုခင်းရှိုတ်းဂါခေခင်း လုမ်း SMEC လေးပိုတ်,လာတ်းခေလွင်းခမ်ကူမ်း မီးလုံ လွင်းကမ်,မီးလွင်းဂတ်းယိခင်းခင်းပိုခင်း.တီး ရှုလုမ်းကမ်,ဂုး သင်သင်းဖေ်ခေမ်.တေထူမ်းဝါခင်း ထူမ်းဝိုင်း ဝတ်.ဝုးတီးရှိုဝ်းယမ် ပိုင်လုင်မခင်းလာင်း ထူမ်းလေးဝိုင်းဂုခင်းရှိုင် လိုင်းခေ။



ပာင်ရှုပ်.ထူပုံးဂူခင်းမိုင်းခိမ်းဂမ်းခမ်ပိခမ်  
 ဂူခင်းရှိတ်းဂါခင်ခင်းလူင်ပွင်လိုင်းမာခင်း၊  
 လုမ်းဂမ်. ထိမ်လူင် ပွင်လိုင်း၊ လုမ်းပျို, တု  
 လိတ်.ခင်းပိုခမ်.တီးခပ်ခပ်;ရှမ်းလွမ်းယပ်.  
 ဂူခင်းမိုင်းခင်းပိုခမ်.တီး ခပ်လတ်းဝါး  
 ခပ်ကမ်,ပေးမီးတိုဝ်.တင်းတု,ထာမ်ခွမ်း  
 ထာမ်သင်ခမ်ယပ်.။ တီးခမ်.ယပ်. ဂူခင်း  
 ဝါခင်း; ကွမ်ဂမ် ရှိတ်းတင်းလူ,ယွမ်း  
 သူးပခမ်မ;ခမ်.ခင်း တီးဝတ်.ပိ,တဂတ်;  
 ရှမ်းထမ်း ခင်းမိုင်းတူခမ် ပိုဝ်;ပိခမ်ဂမ်  
 လွံးဂိတ်,ခမ်ခေ.ဂင်း; မ;ခမ်.ခင်း  
 ရှိးလံယု,ဂိုင်းလိုင်းတီးယိုခင်းယာဝ်။

လုမ်းခေလခမ်.ခေ;ဝိင်းမိုင်းတူခမ်ခွင်လုမ်းပု,တီး,ဂါခမ်မိုင်းတံး ပု,တီး,ရှုပ်သိုဝ်တင်းပု,တီး,သိုဝ်ခိုက်,  
 ဂေးဂွန်, ခေးပိုခမ်ခေဝ်, သါခမ်ခတ်းခေမိုင်းတူခမ် ခင်းဝမ်းခေခမ်.မိုခမ်ဂမ်။

**ဝမ်းထိ 30/04/2015**

**လုမ်း SMEC ခိုခမ်းယုပိတ်းပာင်ရှုပ်.ထူပုံးဂူခင်းမိုင်းခင်းဂုခမ်ရှိတ် ခွပ်;ဂူခင်းမိုင်း 300 ပံသါခမ်ခတ်း**

လုမ်းခွမ်းပခိး မိုင်းကွတ်းသ်တေးရီးယုး လံးဂိုင်း.ဂါင်.ခိုက်.ခေဂ်.ယု. (ယုဂ်.လိုက်;) ပိတ်းခပ်.မံ  
 ဝမ်းထိ 30/04/2015 နိခမ်ဂမ် ပာင်ရှုပ်.ထူပုံးထွမ်,တင်းရှခမ်ထိုင်ဂူခင်းမိုင်း တီးဂုခမ်ရှိတ် လိုင်းတံး  
 ပွတ်း လါခမ်း ဖွင်းဂူခင်းမိုင်းခင်းပိုခမ်.တီး 300 ပံရှမ်းတင်းဖွင်းတံခမ်း(တံခမ်းဖွင်း)တံး ခွမ်းဂမ်  
 ရှမ်း ကုပ်,လတ်း; ခေတင်းမံးလှ နိခမ်ဂမ်ခေလူင်မိုင်းတူခမ်ခိုဝ်မ;ခမ်.ခင်း။

မိုင်းဝမ်းထိ 30/04/2015 ခမ်းယမ်း 1 pm to 3:30 pm တံးဝမ်း ဂူခင်းမိုင်းခင်းပိုခမ်.တီး 300 ပံ  
 လုဂ်.တီးဂုလံ၊ ဂုခမ်ရှိတ်၊ ဂိုင်းလုမ်း၊ ဂိုင်းခမ်း၊ ခွင်ခိတ်၊ ဝိင်းဖုဂ်း၊ ရှုပ်ပာင်၊ သါးခပ်၊ ဝါခမ်းလဝ်း၊  
 ဂုင်းပပ်း၊ သါးခပ်လါခမ်း၊ ဝုင်းလူင်၊ ခေးပပ်း၊ ဝါခမ်းပတ်း၊ ခမ်.လခမ်း၊ သါးမုခမ်, ခေလ; ခေးလိခမ်လိင်  
 ခွမ်းတုမ်ဂမ်တီးရှမ်းရှေးခမ်.ပာင် ခင်းဂါင်ဝိင်းဂုခမ်ရှိတ်သေရှမ်းရှိမ်းကါခမ်းသါခမ်ခတ်း ပာင်ရှုပ်.ထူပုံး  
 ဂူခင်းမိုင်းကမ်လုမ်းမိုင်းကွတ်းသ်တေးရီးယုး Australian Snowy Mountains Engineering  
 Corporation (SMEC), ရှမ်းရှိမ်းကါခမ်းလတ်းခင်းရှမ်းရှေးဝိင်းဂုခမ်ရှိတ်။

ဂုလုမ်းဂုးခွပ်;ခပ်,ငါဝ်းကမ်ဂူခင်းမိုင်းတေသါခမ်ခတ်းခေခမ်.ကွန်,ဝံ.ကွမ်တင်းခေလ; လုမ်းခေ,ခွမ်း  
 ပခိး ကမ်တေလူင်းထွမ်,တင်းရှခမ်ထိုင်ဂူခင်းမိုင်းလုမ်းကွတ်းတေးရီးယုးခပ် လံးဂိုင်း.ဂါင်.ခိုက်.  
 ခေဂ်. ယု.ပိတ်းခိုခမ်း ခပ်.မံနိခမ်ဂမ်ပာင်ရှုပ်.ထူပုံးဂူခင်းမိုင်း ကမ်ခပ်ခိုက် ကါင်းလတ်းရှိတ်း။ ဂူခင်း  
 မိုင်းလိုင်းတေခေဂါင်လှသါခမ် ခတ်းခပ်ဂေးခိုခမ်းလတ်းပာင်ရှုပ်.ထူပုံးကုပ်,ကွပ်းရှမ်းဂုလုမ်းကမ် ဖွင်း  
 တံခမ်း(တံခမ်းဖွင်း) ခေဂ်.ဝု,ခေ. (ပု,တီး,သိုဝ်ခိုက်,) ဂုခမ်ရှိတ်ဂေးခပ်;ရှမ်းလွမ်းသေ ရှမ်းဂမ် ကွန်,  
 ခေးပိုခမ်ခေဝ်,ဂါင်လှဂူခင်းမိုင်းဂုခမ်ရှိတ် တုဂ်းယွမ်းရှိတ်းပိတ်း;ရှမ်းဂါခမ်ခေမိုင်းတူခမ် (ကွမ် တင်း  
 ဝါး နေတုးသါခမ်း) ခိုဝ်မ;ခမ်.ခင်း။ ဂူခင်းမိုင်းပိုတ်,ခေတင်းမံးလှဂိတ်,ဂပ်း လွင်းဂူခင်းမိုင်း ခေပ်.ရှုပ်  
 ရှိတ်ခေလ; ခွပ်းဂိုင်းပိုခမ်း ဂိုင်းမိုင်း လိမ်ခွပ်းတိုခမ်းသဖေ,ဝ လိုင်းခမ်.တေမုဂ်.ဂွံဝတ်းဝါး ယွမ်. နေလူင်။

လှိုင်ခေခေ.လွင်းတူဂ်းလူင်း ရှိတ်းယိုဝ်း ဂေးပံ့,မခမ်းဂိုမ်းသေ တိုက်.မီးပင်တိုက်းဂိုတ်,ခိုခမ်း; ငလးပံ့,မီး  
ခေးရှပ်.ရှင်း တာင်းဂါခင်မိုင်းသင် ခေယပ်.။

တံးယုပိတ်; ပင်ရှပ်.ထူပံ့ဂူခမ်းမိုင်းဂူခင်ရှင်ယပ်. လုမ်း SMEC ခပ်လံ့;ဂိုတ်းယိုတ်းပိတ်; နီခင်ဂါခင်  
ရှပ်. ထူပံ့ဂူခမ်းမိုင်းလခေ. ငလးပိင်းသေ ဂူလ်းရှိတ်းပင်ဂူခင်တိုက်းရှပ်; လွမ်းလဝ်;ခေးတီးလခေ. ငလး  
ပိင်းခပ်ဂူလ်းယပ်.။

**ဝခင်းထိ 20/05/2015**

**လုမ်း SMEC ခပ်ယုပိတ်;ခါဝ်းတာင်းရှပ်.ထူပံ့တွင်းထမ် EIA/SIA တီးဂူခင်ရှင် ဖွင်းဂူခမ်းမိုင်း 300  
ပံ့ရှင်;ရှိတ်းသါခင်ခတ်း**

ဂူခမ်းမိုင်းဂူခင်ရှင်လံ့;ရှပ်.ရှပ်.ဝုး လုမ်း SMEC ခပ်ရှင်;ရှိတ်းတေရှတ်းပိင်းဂူခင်ရှင်ဝခင်းထိ 21/05/2015  
ပိုဝ်းတုလူင်းရှိတ်းဂါခင် EIA/SIA တွမ်းတုဖေမိုင်းတူခေ။ ဂူခမ်းမိုင်းခပ်ဂေး သူင်,လိက်;တာင်,ယွမ်း  
တီး လဝ်;ခေးတီးပိင်းဂူခင်ရှင် ခင်းဝခင်းထိ 20/05/2015 ဂါင်ခင်းသေလာတ်;ဝုး တေမီးဂူခမ်းမိုင်း 300  
ပံ့ပံ့ခေဂါင်လုံ တေတေ,တီး ရှင်းရှေ့ခေမ်.ပင် ထိုင်ခုပ်ပိင်းဂူခင်ရှင်ယမ်း 11:00 ခင်းဝခင်းထိ  
21/05/2015 တေပုးတင်းနိုခေပံ့.ကခင်တိမ်းလိက်;ဝံ့.ဝုး “ကမ်,ကပ်ဖေခိုဝ်ခေမ;ခေမ်.ခင်း၊ ကမ်,ကပ်  
EIA/SIA” “No dam on Salween, no EIA, SIA.” ခေခေ.ခေယပ်.။ ဂူလ်းဂေး လဝ်;ခေးတီးပိင်း  
ဂူခင်ရှင် ကူးဂေးထိခေ, လာတ်;တီးဂူခမ်းဝါခေ;ခပ်ဝုး ကမ်,တာပ်;လူဝ်,ခေဂါင်လုံ တီး SMEC ခပ်ယပ်.၊  
ခပ်တေကမ်,မုးယပ်. ခေ။ လွင်း SEMC ကမ်,ပိခေ မုး ခေခေ.ခွပ်;ခပ်လွမ်ရှပ်.ဝံ့.ဝုး ဂူခမ်းမိုင်းရှင်;ရှိတ်း  
သါခင်ခတ်းခပ်။



**ဝခင်းထိ 22/05/2015**

**SMEC ခပ်တတ်းပိတ်;ခါဝ်းတာင်းလူင်းယင်,ဂါင်လုံခင်းမိုင်းတူခေ ခွပ်;နုးယို,ဂူခမ်းလူင်ခင်းမိုင်းတူခေ  
တုဂ်းယွမ်း**

မိုဝ်းဖွင်းဂါင်လုံခေမေ 2015 ခေခေ.လုမ်းဂူခမ်းလူင်းယင်,ဂါင်လုံ SMEC မွက်; 45 ငတ,လူင်းရှိတ်း  
ဂါခင် EIA/SIA ခင်းငလးပိင်းမိုင်းတူခေ။ မိုဝ်းဝခင်းထိ 14-19/05/2015 မီးလုမ်းမါခေ; 25 ဂေး.ဂူခေ

လူင်းယင်,ဂင်လုံ ခမ်းဂျ,ခင်းဝါခမ်းပျီ,တုလိတ်.လျးရှု,လေး; ဝါခမ်းလျးရှု,(ခွင်လေ၊ လွဲးဗျး လေးလွဲယုင်) ခင်းကိုင်,လွဲးခမ်းလူင် နေံ,ရှင်,မိုင်းတူခင် ပိုင်းတျ,လူင်းယင်,ဂင်လုံဂုခမ်းဝါခမ်း။

မိုင်းဝမ်းထိ 20/05/2015 လုမ်းဂုခမ်းလူင်းယင်,ဂင်လုံ 8 ဂေ့.လူင်းမိုင်းဂျ,ခင်းဝါခမ်းတံး ဗမးဂံခမ်း၊ မွက်,လီ,လီ,လေးမွက်,ပမ်းရှမ်း နေံ,လါခမ်းမိုင်းတူခင် လွမ်းရှမ်းရှမ်းသံတါင်းကခင်ရှင်;ရှ်ခမ်းလမ်းသပ် နှံးကခင်တေ့သုင်,နှံးနှံးလူးမိုင်းထံး။ လုမ်းဂုခမ်းလူင်းယင်,ဂင်လုံခပ် ရှပ်.ထူမ်းဂုခမ်းမိုင်းသေ ကပ် ခမ်းမုခမ်းလေးထူင်တွမ်းယပ်. ရှ်းဂုခမ်းမိုင်းလုင်းလံးမိုင်းပခမ်းခပ်။ ဂုခမ်းမိုင်းခင်းပိုခင်.တီးလါတ်;ဝျး “ခွမ်းပခမ်းခပ်လါတ်;ဝျးတေလံးလုင်းလံးမိုင်းခခေးလ; ဂုခမ်းဝါခမ်းဂေ့ကွခင်လုင်းဂုလုမ်း။ ခွမ်းပခမ်းခပ် ကမ်း,သပ်းလိင်းခခေးလုင်းခွမ်းဂါခင်ခခေ.ခခေးဂုခမ်းဝါခမ်းသင်၊ ဂုခမ်းဝါခမ်းဂေ့ကမ်း,လံးရှု.လွင်းခွမ်းဂါခင် ကခင်ခခေ.သင်”ခခေယပ်.။ ဂုခမ်းဝါခမ်းမင်လိဝ်းလါတ်;ဝျး လုမ်း SMEC ခပ်ခခေ.ခပ်ခွမ်းလါတ်;ခခေးလုင်း; နှမ်းလီခွမ်းဂါခင်ဂုလုမ်းသေလါတ်;ဝျးတေလံးနှံးခခေဂုလုမ်း ခပ်ကမ်း,ခွမ်းတွပ်,ဂျမ်းထါမ်သင်ခခေ။

မိုင်းဝမ်းထိ 21/05/2015 ခခေး.ဂေ့လုမ်း SMEC ခပ်လုင်းထူမ်းဂုခမ်းဝါခမ်း; ဝါခမ်းခခေ.ရှုးခွမ်း,၊ ရှုလုမ်းကေ့ နေးမိုင်းရှင် နေံ,လါခမ်းမိုင်းတူခင် ဂုလုမ်းဂျ,ခင်းဝါခမ်းဂမ်းခခေကမ်း,ရှင်.လုံလွမ်းလွင်း လိဝ်းပိခင်းဂျ,ခင်းကွခင်တါင်း(လွင်းခွမ်းပခမ်းခပ်တံးရှ်းဂုခမ်းဝါခမ်းလုင်းလံးမိုင်း)။ နေးယု,ဂုခမ်းလုင် ခင်း မိုင်းတူခင်မွက်;သိမ်းဂေ့.ဂျ,လူးလုမ်း SMEC ခပ်ခင်းမိုင်းတူခင်မိုင်းခမ်းယမ်း 8:00 မုင်းတမ်းခမ်း; ယပ်.သပ်းလိင်းခခေးလုင်းလုမ်း SMEC ခပ်တံးရှ်းရှ်းဂုခမ်းမိုင်းလုင်းလံးမိုင်းလိဝ်းခခေး.သေ ရှ်းလုမ်း SMEC ခပ်ကွက်,ခင်းပိုခင်.တီးဂျ,။ လုမ်း SMEC ခပ်တွပ်,ထိုင်ခိုခင်းဝျးရှပ်းလံး;ခွင်.တီးလဝ်းခေးတီး; ခပ် တျ,တေလုင်းရှ်းကခင်ခခေ. ခခေယပ်.။ ဂုလုမ်းဂျ, လိုခင်းသုတ်းခပ်ဂေ့ခိုခင်းယွမ်းထွခင်တူင်ကွက်, ဝါခမ်း ဂျ,ခွပ်;ဝျးဂုခမ်းဝါခမ်းကမ်း,ရှင်လီတျ,တေသိုပ်, ရှ်းကခေ.ယပ်.။

မိုင်းဝမ်းထိ 22/05/2015 ခခေး. လုမ်း SMEC ခပ်တင်းမုတ်းမွက်; 45 ဂေ့.ထွခင်တူင်ကွက်,ခင်းပိုခင်. တီးမိုင်းတူခင်ဂျ,ယု,ယပ်.။ ဂါခင်ကခင်ခပ်လုင်းရှ်းကခေ.ဂေ့ကမ်း,တခင်းယပ်.တူင်;လံး; ခွပ်;ဂုခမ်းမိုင်း ကမ်း,ရှင်လီလွမ်း။

**ဝမ်းထိ 04/06/2015**

**နွင်းတံးခမ်း/တံးခမ်းနွင်းပျ,တီ,သိုပ်ခိုက်, ကွက်,ခေးပိုခင်နေံ,သါခင်ခတ်းနေံမိုင်းတူခင် ကခင်လုမ်း SMEC ခပ်လုင်းရှပ်.ထူမ်းတွင်းထါမ်ဂင်လုံဂုခမ်းမိုင်းတီးမိုင်းခခေး**

မိုင်းဝမ်းထိ 04/06/2015 နွင်း SMEC ခပ်မီးပင်ဂုခင်ကိုတ်းရှပ်းလွမ်းလဝ်းခေးတီးခင်းမိုင်းခခေး။ ဂုခမ်းမိုင်းခင်းပိုခင်.တီးလေးလဝ်းရှ်းလဝ်းခေးသုင်,လိတ်;ထိုင် SMEC သါခင်ခတ်းနေံ။ နွင်းတံးခမ်းပျ,တီ, သိုပ်ခိုက်, လံးမွင်,ဂျ,ခင်းပိုခင်.တီးဂေ့ ကွက်,ခေးပိုခင်နေံ,သါခင်ခတ်းနေံသေ ကပ်ပျ,ဝံ.လွမ်းတိုက်း တီး ရှ်းကခေလုင်ပွင်လိုင်;ခင်းပိုင်းခခေး။